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REVISTA PRESEI 
 

 

Federația Solidaritatea Sanitară: Alăturarea Federației 'SANITAS' la acțiunile de protest crește probabilitatea 
unei greve generale în sănătate 
Federația "Solidaritatea Sanitară' din România consideră că declanșarea protestelor este singura soluție care 
poate "impulsiona în mod eficient dialogul" cu Guvernul pe marginea actualei forme a Legii nr. 153/2017 a 
salarizării bugetare și salută decizia Federației SANITAS care a anunțat acțiuni de protest începând cu data de 2 
octombrie, subliniind că acest lucru crește probabilitatea unei greve generale în sectorul sanitar. 
"Federația 'Solidaritatea Sanitară' din România salută decizia Federației 'SANITAS' de a se alătura acțiunilor pentru 
salvarea drepturilor angajaților din sănătate! În condițiile în care de la începutul anului până în prezent Federația 
'Solidaritatea Sanitară' a fost singura federație sindicală din sănătate care s-a opus în mod consecvent actualei 
forme a Legii nr. 153/2017, apreciem alăturarea altor organizații sindicale în această luptă. Am demonstrat public 
în toată perioada consultărilor efectele negative ale proiectului de lege asupra angajaților și am arătat 
parlamentarilor, pe parcursul adoptării legii, că ea va conduce la scăderi salariale semnificative asupra marii 
majorități a specialiștilor din sănătate începând cu 1 ianuarie 2018. Suplimentar, pe parcursul negocierilor la 
contractul colectiv de muncă la nivel de sector ne-am străduit în mod consecvent să salvăm toate drepturile celor 
pe care-i reprezentăm", spun reprezentanții Federației "Solidaritatea Sanitară'. 
Potrivit unui comunicat al federației, remis joi Agerpres, "calea negocierilor pare să-și fi epuizat posibilitățile în 
acest moment, puține variante de dialog având șanse reale", iar declanșarea protestelor este singura soluție. 
"Declanșarea protestelor este singura soluție care poate impulsiona în mod eficient dialogul. În condițiile în care 
Guvernul va menține această atitudine de indiferență ce are ca rezultat scăderea salariilor angajaților din 
sănătate, este evident că alăturarea Federației 'SANITAS' la acest val de acțiuni crește probabilitatea unei greve 
generale în sectorul sanitar. Încă sperăm să putem evita un astfel de protest radical. Este necesar însă ca Guvernul 
să dorească în egală măsură evitarea lui", se spune în comunicat. 
Membrii federației sindicale SANITAS vor picheta în zilele de 2, 4 și 6 octombrie sediile ministerelor Muncii, 
Sănătății și Finanțelor, iar pe 19 octombrie vor participa la un miting și un marș, după care Consiliul Național va 
decide asupra datei la care va fi declanșată greva generală în sistemul sanitar, pe fondul nemulțumirilor legate de 
problemele cu care se confruntă sănătatea și asistența socială din România. "Consiliul Național al Federației 
SANITAS din România a decis astăzi, 14 septembrie, programul acțiunilor de protest pentru perioada următoare, 
ca răspuns la tergiversările practicate de guvernanți față de problemele cu care se confruntă Sănătatea și 
Asistența socială din România. În perioada 15-30 septembrie, toate organizațiile membre ale Federației SANITAS 
vor înainta memorii instituțiilor administrației publice centrale și locale, dar și a instituțiilor internaționale, în care 
vor arăta care sunt principalele probleme ce împiedică funcționarea normală a sistemului de sănătate și asistență 
socială din România, precum și tratamentul inegal, discriminatoriu, pe care l-au instituit actualii guvernanți în ceea 
ce privește salarizarea personalului din aceste domenii. În același timp, vom pune la dispoziția membrilor noștri 
de sindicat o petiție online, care să ne ofere o imagine măsurabilă gradului de nemulțumire din sistem", se spune 
într-un comunicat al SANITAS, remis joi AGERPRES. 
Principalele revendicări ale sindicaliștilor sunt: eliminarea plafonului de 30% pentru acordarea sporurilor specifice 
care, dacă va fi aplicat, va duce la scăderea veniturilor actuale ale angajaților; acordarea sporurilor pentru 
condițiile de muncă întregului personal din sănătate și asistență socială, inclusiv personalului tehnic și 
administrativ; aplicarea integrală a creșterilor salariale pentru toți angajații din sănătate și asistență socială, 
începând cu 1 martie 2018; renunțarea la transferul contribuțiilor sociale de la angajator la angajat, câtă vreme 
aceasta se traduce, în sectorul public, prin anularea creșterii salariale de 25% prevăzută în lege; acordarea 
tichetelor de masă pe tot parcursul anului 2018. "Aceste solicitări au fost prezentate în repetate rânduri 
miniștrilor de resort și altor reprezentanți ai instituțiilor administrației publice centrale, însă fără niciun rezultat. În 
condițiile în care, luni de zile, guvernanții au mimat interesul și au continuat să acționeze în defavoarea angajaților 
din sănătate și asistență socială, ultima soluție rămasă Federației este declanșarea acțiunilor de protest", afirmă 
sindicaliștii. 
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Astfel, în zilele de 2, 4 și 6 octombrie, membrii SANITAS vor picheta ministerele "răspunzătoare de inechitățile, 
omisiunile și discriminările Legii-cadru nr. 153/2017 a salarizării bugetare — Ministerul Muncii, al Sănătății și al 
Finanțelor". "În 19 octombrie, seria protestelor SANITAS va continua cu organizarea unui miting și a unui marș, 
urmând ca, ulterior, Consiliul Național să decidă asupra datei la care vom declanșa greva generală în sistemul 
sanitar", se mai spune în comunicat. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 
 

 Accizele la carburanți cresc cu 0,16 lei pe litru la toate cele trei categorii de combustibil, începând de vineri 
Accizele la carburanți se majorează, începând de vineri, cu 0,16 lei pe litru la toate cele trei categorii de 
combustibil, respectiv benzină cu plumb, fără plumb și motorină, iar de la 1 octombrie va avea loc a doua etapă 
de creștere a accizelor. 
Ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa, a anunțat, la finele lunii august, că accizele la combustibil vor crește în două 
etape, de la 15 septembrie și de la 1 octombrie, cu câte 0,16 lei pe litrul de combustibil. Acesta a spus că măsura 
va fi luată în etape, pentru a nu produce un șoc la nivelul consumului care poate genera creșteri de preț. 
"Această măsură se produce în etape pentru a nu produce un șoc la nivelul consumului, șoc care poate genera 
creșteri de preț, ar urma scăderi de consum și poate afecta bugetul de stat, având încasări mai mici la bugetul de 
stat și nu se mai atinge un obiectiv", a afirmat Ionuț Mișa în data de 30 august. 
O zi mai târziu, Uniunea Națională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) solicita Guvernului să nu 
majoreze acciza la carburanți, ci să îmbunătățească sistemul de rambursare a taxei pe valoare adăugată (TVA) 
străinilor, astfel încât România să devină un centru de alimentare de carburant din zona Balcanilor, precum 
Luxemburg în Europa de Vest. 
"În caz contrar, o majorare a accizei la carburanți ar putea aduce pierderi la bugetul de stat. Tacit, Ministerul de 
Finanțe recunoaște acest lucru prin faptul că dorește implementarea supra-accizei în doua etape, de la 15 
septembrie și 1 octombrie 2017, cu scopul de a evita un șoc pe piață", susțin reprezentanții UNTRR. 
Ulterior, transportatorii rutieri au primit asigurări din partea guvernanților că prețul carburanților nu va crește 
după majorarea accizei, iar în caz contrar ar putea fi reluată schema de rambursare a supraaccizei. 
"Prim-ministrul și ministrul de Finanțe au dat asigurări că nu se vor înregistra creșteri de preț la carburanți 
începând cu 15 septembrie și 1 octombrie, în condițiile în care prețul petrolului va rămâne constant. Dacă se vor 
înregistra totuși majorări de preț după 15 septembrie și 1 octombrie, prim-ministrul a dat asigurări că este deschis 
pentru a relua rambursarea supraaccizei către transportatorii rutieri", preciza UNTRR într-un comunicat transmis 
pe 5 septembrie. 
Pe de altă parte, președintele Consiliului Național pentru Întreprinderile Private Mici și Mijlocii (CNIPMMR), Florin 
Jianu, a atras atenția într-o conferință susținută tot în data de 5 septembrie că prețurile la combustibili au crescut 
deja, fără ca acciza să fi fost introdusă. 
"Când introduci o măsură în economie, economia o absoarbe, o asimilează. Las-o acolo! De ce să scoți la 1 
ianuarie 2017 o acciză ca să o introduci peste 9 luni? Ce se întâmplă de fapt în economie? În momentul în care 
scoți o taxă, cuantumul scăderilor de prețuri nu e egal cu cuantumul taxi respective, iar când o reintroduci, fapt ce 
s-a întâmplat zilele acestea, deja prețurile au fost crescute fără ca acciza să fi fost introdusă. Ceea ce spun eu 
acum este o pledoarie pentru predictibilitate și stabilitate", a spus Florin Jianu. 
În România, se consumă anual aproximativ 7 miliarde de litri de carburanți, din care 5 miliarde de litri motorină și 
2 miliarde de litri benzină. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Decizii CRUCIALE pentru România, luate în ședința CSAT 
Joi, 14 septembrie, a avut loc, la Palatul Cotroceni, ședința Consiliului Suprem de Apărare a Țării, condusă de către 
Klaus Iohannis. 
O primă temă dezbătută și aprobată de către Consiliu a reprezentat-o participarea Armatei României, cu o 
capabilitate navală, la o misiune sub conducerea NATO, în semestrul al II-lea al acestui an. 
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Această capabilitate este inclusă în Pachetul de forțe, aprobat pentru anul în curs, fiind pusă la dispoziție în cadrul 
rezervei naționale de forțe, pentru a răspunde unor solicitări suplimentare din partea organizațiilor internaționale 
de creștere a contribuției României la misiuni și operații externe. 
În cadrul ședinței CSAT, a fost analizat și avizat proiectul de Hotărâre a Guvernului pentru aprobarea organigramei 
structurilor centrale ale Ministerului Apărării Naționale și a numărului total de posturi aferent acestora. 
Necesitatea acestui act normativ este determinată de contracararea riscurilor și amenințărilor noi la adresa 
României, generate de evoluția mediului de securitate și de îndeplinirea misiunilor care revin organismului militar. 
În acest context, prin actul normativ avizat de către Consiliu, se va realiza o redistribuire a responsabilităților în 
cadrul Ministerului, în limitele prevăzute de Programul privind transformarea, dezvoltarea și înzestrarea Armatei 
României până în anul 2026 și în perspectivă, care a fost aprobat anul trecut de către Consiliul Suprem de Apărare 
a Țării, fără a se depăși numărul total de posturi bugetate pe anul în curs. 
O altă temă inclusă pe ordinea de zi a CSAT a reprezentat-o analiza și avizarea Strategiei naționale în domeniul 
prevenirii proliferării armelor de distrugere în masă. 
Obiectivul Strategiei este dezvoltarea și consolidarea cadrului de cooperare și coordonare a acțiunilor autorităților 
române, precum și a mecanismelor și instrumentelor necesare acestora pentru prevenirea și combaterea 
amenințărilor la adresa securității naționale reprezentate de proliferarea armelor de distrugere în masă și a 
vectorilor purtători. 
Strategia va fi implementată în perioada 2017-2019 și va viza, în principal: întărirea capacității de reacție rapidă; 
asumarea unui rol activ în susținerea eforturilor comunității internaționale în domeniul prevenirii proliferării 
armelor de distrugere în masă; consolidarea cooperării inter-instituționale, în vederea creării unor mecanisme 
eficiente și flexibile, care să asigure prevenirea și contracararea proliferării armelor de distrugere în masă și a 
vectorilor purtători. 
În cadrul ședinței CSAT s-a discutat, de asemenea, și despre securitatea energetică, fiind analizate riscurile și 
oportunitățile asociate acestui domeniu. 
Resursele energetice constituie un fundament al dezvoltării economico-sociale, având inclusiv potențialul de a 
aduce contribuții importante la promovarea intereselor naționale. 
În acest context, membrii CSAT au hotărât ca, în perspectiva valorificării viabile a resurselor energetice ale 
României, să se aibă în vedere mai multe aspecte precum: eficientizarea cadrului legislativ și întărirea atribuțiilor 
unor organisme de stat cu competențe în domeniu; consolidarea managementului și eficientizarea activității unor 
operatori din portofoliul statului; promovarea proiectelor de valorificare a potențialului energetic al României pe 
segmentele de producție și transport. 
De menționat că Summitul „Inițiativa celor Trei Mări", eveniment care tratează cu prioritate domeniul energetic, 
este preconizat a se desfășura în 2018 la București. 
În finalul ședinței, membrii CSAT au aprobat propunerile directorului Serviciului de Telecomunicații Speciale 
referitoare la numirea prim-adjunctului și a adjuncților directorului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii, Florian Bodog: Susțin inițiativa de a transmite o informare anuală privind decontul 
serviciilor de sănătate 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, a anunțat joi că susține inițiativa privind informarea anuală referitoare la 
decontul serviciilor de sănătate către toți cetățenii, conform Agerpres. "În calitate de ministru și de parlamentar, 
susțin inițiativa de a transmite o informare anuală referitoare la decontul serviciilor de sănătate către toți 
cetățenii care contribuie la bugetul asigurărilor de sănătate. Consider că este normal ca toți cei care susțin, prin 
banii lor, contribuțiile de sănătate să știe cum au fost cheltuiți banii publici și care au fost serviciile sanitar de care 
au beneficiat, conform raportărilor din sistem. În acest mod, nu numai că transparentizăm procesul deconturilor, 
ci și instituim un filtru suplimentar de control asupra modului în care sunt administrate fondurile din sănătate", a 
susținut Florian Bodog într-un mesaj postat pe pagina de Facebook a Ministerului Sănătății. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Anunț FULGER făcut în această dimineață! Concluziile Inspecţiei Judiciare în urma controlului la DNA sunt 
GATA 
Concluziile în urma controlului efectuat de Inspecţia Judiciară (IJ) privind managementul la DNA au fost redactate 
până vineri, urmând ca acestea să fie avizate de şeful IJ, iar mai apoi transmise în cadrul instituţiei pentru 
formularea de obiecţiuni, au precizat, pentru MEDIAFAX, reprezentanţii IJ 
Concluziile privind managementul Direcţiei Naţionale Anticorupţie vor fi transcrise într-un raportul ce va ajunge 
pe masa inspectorului şef al IJ. 
Ulterior, acest raport va fi trimis pentru formularea de obiecţiuni, iar mai apoi va fi transmis Consiliului Superior al 
Magistraturii. 
Termenul iniţial al controlului Inspecţiei Judiciare la Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA) a fost 11 august, însă 
acesta a fost prelungit până în 25 august. 
Potrivit calendarului IJ, pe 6 octombrie, cel târziu, documentul va ajunge în plenul CSM. 
Inspecţia Judiciară a demarat, în 17 iulie, verificările la sediul Direcţiei Naţionale Anticorupţie, ca urmare a 
solicitării ministrului Justiţiei privind verificarea eficienţei manageriale de la DNA şi Parchetul General. 
Controlul la DNA au dus la izbucnirea unui scandal in CSM. 
Judecătoarea Gabriela Baltag, membru în CSM, a vorbit în termeni duri despre situaţia din Consiliul Superior al 
Magistraturii spunând că Inspecţia Judiciară va fi supusă unei „execuţii”. Efectele, susţine judecătoarea, sunt după 
controlul „fără tact şi respect” care a fost făcut la DNA. 
„Am citit cu uimire avalanşa de materiale care mi-au ajuns pe mail zilele acestea. Ca într-o competiţie, s-au 
întrecut pe rând, cu numeroase reclamaţii, formulate la adresa activităţii Inspecţiei Judiciare care se pare că şi-a 
realizat obiectivele 'fără tact şi respect' atunci când a verificat structura de parchet, supusă unui control 
obişnuit pentru instanţe, reclamaţii venite nu doar de la vârful DNA ci şi din partea unor inspectori judiciari, 
îngrijoraţi de limitele controlului”, arăta Baltag. 
În urma acestui control s-ar dori schimbarea şefului IJ, fiind invocat raportul de audit efectuat de Inspecţia 
Judiciară. Surse citate de media susţin că se încearcă protejarea Laurei Codruţa Kovesi deoarece raportul ar fi unul 
devastator şi că o nouă conducere a Inspecţiei Judiciare ar putea să nu valideze acest raport. 
Dar lucrurile nu au fost mai calme nici în Inspecţia Judiciară. Surse din sistem au declarat pentru MEDIAFAX că unii 
inspectori şi-au acuzat colegii că nu ar fi respectat legea în efectuarea controlului la DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Decizia Ministerului Educației privind auxiliarele. Ce a hotărât ministrul Liviu Pop 
 
Ministrul Educației a făcut anunțul așteptat de părinți și profesor cu privire la Legea Auxilirelor. Toate auxiliarele 
vor fi omolgate de Centrul Național de Evaluare și Examinare. Proiectu va fi adptat de ordin de ministru. Instiuția 
va trebui să primească prin hotărâre de Guvern să facă acest lucru. 
”Elevii de clasa a cincea care au fost bătaie de joc a celor care au condus ministerul de Educație în ultimii ani, care 
nu au primit manualele niciodată la timp, dar în schimb aveau auxiliare, anul acesta au primit manualele din prima 
zi. Ei vor primi auxiliare doar dacă acestea vor fi avizate de ministerul Educației.”, a declarat Liviu Pop, ministrul 
Educației, la Antena 3. 
Acesta a adăugat că în maxim cinci săptămâni elevii de clasa a cincea vor primi toate manualele.  
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 Achiziții publice la secret. Proiect: Contractele sub 10 mii de lei nu se mai publică în SEAP 
Achiziţii departe de ochii publicului şi fără filtrul sistemului electronic. Asta îşi doresc mai mulţi parlamentari 
social-democraţi, susţinuţi de UDMR, dar şi de câţiva liberali. Au propus ca achiziţiile publice de valori mai mici să 
nu mai fie anunţate prin sistemul electronic special. Experţii cred că transparenţa şi corectitudinea contractelor 
vor fi puse sub semnul întrebării. 
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Iniţiatorii propun ca achiziţiile cu o valoare mai mică de 10.000 lei să nu mai fie publicate în sistemul public 
electronic SEAP.  
 
"Cel mai bun raport calitate-preţ se determină pe baza unor factori de evaluare şi ţine cont de aspecte calitative, 
de mediu şi sociale”, au scris aleşii în proiectul de lege. 
Asta în condiţiile în care Parlamentul a crescut încă de anul trecut pragul maxim pentru încredinţările directe de 
contracte la 30 de mii de euro şi la aproape 100.000 de euro pentru lucrări.  
 
Experţii atrag atenţia că modificările riscă să afecteze transparenţa şi corectitudinea procedurilor de achiziţii 
publice. Decizia ar ajunge la mâna primarului sau a şefului Consiliului Judeţean.  
 
Proiectul de lege a fost susţinut şi de unii parlamentari PNL. Au fost întorşi din drum de conducerea partidului.  
 
USR propune în schimb interzicerea participării la achizițiile publice a firmelor controlate prin acţiuni la purtător. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sute de mii de români nu vor mai plăti această taxă 
 
În 80% dintre localitățile din mediul rural  se desfășoară lucrări de cadastru, fără costuri pentru cetățeni, care vor 
primi acte gratuite pe proprietăți iar în cazul succesiunilor nedezbătute, ANCPI suportă și costul acestora. 
”Aşa cum ne-am propus la începutul acestui an, Agenţia Naţională de Cadastru şi Publicitate Imobiliară a reuşit 
deja să încheie contracte din veniturile proprii pentru înregistrarea sistematică a cel puţin 3 milioane de imobile, 
reprezentând aproximativ 4,5 milioane de hectare. Astfel, sperăm  ca numărul de imobile înscrise prin Programul 
Naţional de Cadastru şi Carte Funciară să depăşească cifra de un milion, până la sfârşitul anului”, a precizat 
directorul general al ANCPI, Radu Codruţ Ștefănescu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Mugur Isărescu, chemat la raport în Parlament: "De ce nu a intervenit BNR până acum?!" 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, este invitat marțea viitoare, pentru a da explicații legate de atitudinea 
contradictorie a Băncii Naționale cu privire la reglementarea instituțiilor financiare nebancare (IFN-uri), care au 
perceput ani de zile dobânzi exorrbitante sub ochii BNR. 
"Ani de zile BNR a spus că nu are pârghii asupra acestor societăţi financiare nebancare. În urmă cu trei săptămâni, 
am constatat că Banca Naţională a putut să intervină", a explicat Daniel Zamfir (PNL), preşedintele Comisiei 
economice din Senat. 
Zamfir l-a invitat pe guvernatorul Băncii Naţionale, Mugur Isărescu, la o audiere în comisie, programată pentru 
marţi, pe mai multe teme, una dintre ele fiind "practicile incorecte" ale instituţiilor financiare nebancare. 
Senatorul Daniel Zamfir a precizat că invitaţia a fost trimisă deja lui Mugur Isărescu, întâlnirea membrilor Comisiei 
cu guvernatorul BNR fiind programată pentru marţi, la ora 13, cu mai multe teme care vor fi abordate. 
"Cel mai important lucru este cel referitor la supravegherea BNR a activităţii instituţiilor financiare nebancare. Ani 
de zile BNR a spus că nu are pârghii asupra acestor societăţi financiare nebancare. În urmă cu trei săptămâni, am 
constatat că Banca Naţională a putut să intervină. A stopat aceste practici incorecte ale instituţiilor de credit 
nebancare, iar întrebarea pe care aş pune-o domnului Isărescu este de ce nu a intervenit în toată această 
perioadă, a lăsat ani de zile aceste IFN să practice nişte dobânzi absolut aberante, ajungând până la 7-8.000 % şi a 
intervenit acum. Este o întrebare simplă, logică, de bun simţ". a declarat Daniel Zamfir. 
(Sursa: Realitatea) 
 
 

 Europarlamentarii români susțin relocarea Agenției Europene pentru Medicamente la București 
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Deputații români din Parlamentul European au semnat o declarație de susținere a candidaturii României pentru 
relocarea, la București, a Agenției Europene pentru Medicamente, în contextul retragerii Regatului Unit al Marii 
Britanii și al Irlandei de Nord din Uniunea Europeană, anunță un comunicat al MAE. 
Potrivit sursei citate, europarlamentarii români au avut, la finalul lunii august, o întâlnire cu ministrul delegat 
pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, prilej cu care și-au anunțat intențiile în acest sens. "Le mulțumesc 
foștilor mei colegi din Parlamentul European pentru că au răspuns pozitiv acestei inițiative și sper ca demersul lor 
să devină un model de bună practică în domeniu. Împreună am demonstrat că, ajungând la un consens 
instituțional și politic în problematica afacerilor europene, suntem mai credibili în fața partenerilor din Uniunea 
Europeană. Dosarul de candidatură este unul complet și consistent, care răspunde tuturor criteriilor stabilite la 
nivel european, iar obiectivul nostru este acela de a ne asigura, printr-un efort conjugat, că vom susține în mod 
corespunzător avantajele competitive ale României. Avem nevoie de o viziune comună și de acțiuni comune, 
pentru ca cetățenii români să simtă că ne promovăm țara, interesele și prioritățile', a declarat Victor Negrescu, 
citat în comunicat. 
'În calitate de reprezentanți ai României în Parlamentul European, ne declarăm susținerea pentru candidatura 
României privind relocarea, la București, a Agenției Europene pentru Medicamente. Este un obiectiv național, iar 
pentru atingerea acestuia considerăm necesară acordarea întregului nostru sprijin politic, de o manieră 
transpartinică', se arată în textul declarației. Semnatarii acestei declarații sunt: Victor Boștinaru, Daniel Buda, 
Cristian-Silviu Bușoi, Andi Cristea, Viorica Dăncilă, Mircea Diaconu, Damian Drăghici, Doru-Claudian Frunzulică, 
Maria Grapini, Cătălin-Sorin Ivan, Monica Macovei, Ramona-Nicole Mănescu, Marian-Jean Marinescu, Sorin 
Moisă, Siegfried Mureșan, Dan Nica, Norica Nicolai, Ioan Mircea Pașcu, Emilian Pavel, Cristian Dan Preda, 
Laurențiu Rebega, Daciana Octavia Sârbu, Csaba Sógor, Theodor Stolojan, Claudiu Ciprian Tănăsescu, Claudia 
Țapardel, Mihai Țurcanu, Traian Ungureanu, Adina Vălean, Renate Weber și Iuliu Winkler. 
Agenția Europeană pentru Medicamente, care își are în acest moment sediul la Londra, este un organism 
descentralizat al Uniunii Europene, care are ca principală responsabilitate protecția și promovarea sănătății 
publice, prin intermediul evaluării și supravegherii medicamentelor destinate uzului uman. România va concura cu 
alte 18 state pentru a găzdui Agenția Europeană pentru Medicamente. Hotărârea finală în privința relocării va fi 
luată în marja Consiliului Afaceri Generale din noiembrie 2017. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Misiune în Polonia. 120 de militari brașoveni vor face parte din Grupul de luptă al NATO 
Defilare cu surprize la Braşov. 120 de militari dintr-un batalion de apărare antiaeriană vor pleca în Polonia, aşa că 
şi-au luat la revedere printr-o ceremonie specială. Vor face parte din grupul de luptă al NATO care întăreşte 
securitatea graniţei de nord-est a Poloniei. Vor sta în zonă 6 luni. Unul dintre ei şi-a cerut iubita de soţie înainte de 
a pleca în misiune. 
Înainte de plecarea în Polonia, militarii batalionului braşovean s-au antrenat 3 luni în poligonul Capu Midia. La 
final, au fost verificaţi de o comisie.  
 
Cei mai mulţi dintre cei 120 de militari care vor pleca în Polonia sunt la prima misiune internaţională.  
 
Printre ei sunt însă şi veterani ai războaielor din Afganistan şi Irak.  
 
Înaintea plecării în misiune, unul dintre militari şi-a cerut iubita în căsătorie chiar în careul unităţii, în faţa colegilor 
şi a rudelor.  
 
Braşovenii îi vor schimba în Polonia pe colegii lor din batalionul de apărare antiaeriană din Craiova.  
 
Alături de 1.000 de americani şi britanici, românii vor staţiona într-o baza de lângă Orzysz, un oraş de 7.500 de 
locuitori din apropierea graniţei cu enclava rusă Kaliningrad. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Drapelul României, înmânat de președintele Iohannis delegației care va participa la "Invictus Games Toronto 2017" 
Președintele României, Klaus Iohannis, a înmânat joi, la Palatul Cotroceni, drapelul României delegației țării 
noastre care va participa la competiția sportivă "Invictus Games Toronto 2017". 
Seful statului a arătat, cu acest prilej, că a primit cu entuziasm vestea participării echipei României la Jocurile 
Paralimpice "Invictus Games 2017", care se vor desfășura în curând la Toronto, în Canada, și a arătat că 
participanții la jocuri sunt "adevărați învingători ai vieții". 
"Îmi aduc aminte cu mare plăcere de campania de strângere de fonduri "Pedalăm pentru Invictus" de anul trecut. 
Am pedalat și eu atunci alături de eroii noștri militari pentru a susține o inițiativă care, iată, astăzi își arată 
rezultatele. Dumneavoastră sunteți adevărați învingători ai vieții și ne transmiteți tuturor speranța că traumele nu 
pot pune capăt încrederii în viitor. Pentru tăria de caracter și spiritul activ de care dați dovadă, aveți întreaga mea 
apreciere!", a spus președintele Iohannis.  
 
Potrivit șefului statului, exemplul de putere interioară pe care îl oferă echipa României are, cu certitudine, un 
impact semnificativ asupra celor care ajung sa cunoască emoționantele povești de viață ale membrilor acesteia.  
 
"Este impresionantă determinarea cu care ați depășit inevitabila teamă în fața unui viitor incert și ați reușit nu 
doar să mergeți mai departe cu demnitate, dar și să vă asumați un rol important în societate. V-ați întors din nou 
la luptă, de data aceasta pe terenul de sport. Participarea la proiectul 'Invictus Team România — 2017' este o 
demonstrație a spiritului dumneavoastră de adevărați campioni, care au depășit cele mai grele obstacole, și o 
frumoasă dovadă de solidaritate umană. Vă aflați la prima participare, cu o delegație restrânsă, dar știu ca aveți 
suflete mari și că, prin conduita dumneavoastră exemplară, veți arăta că militarii români nu sunt doar foarte buni 
profesioniști, ci au și capacitatea de a se integra în viața sociala și sportivă a Alianței Nord-Atlantice. Sunt sigur că 
veți reprezenta România cu talent, profesionalism și demnitate la Jocurile Paralimpice de la Toronto, la toate cele 
șapte discipline sportive.Vă rog să contați pe întregul nostru sprijin moral! Fiți siguri de aprecierea și recunoștința 
pe care le aveți din partea noastră pentru toate sacrificiile pe care le-ați făcut!", a subliniat președintele. 
Drapelul a fost înmânat de Klaus Iohannis maiorului Laurențiu Șerban, căpitanul echipei și purtătorul de drapel al 
României.  
 
"Eu și camarazii mei am venit către proiectul Invictus cu entuziasm, seriozitate și hotărâre, așa cum în urmă cu 
ceva ani plecam în misiuni în teatrele de operații internaționale. Am venit cu sufletul deschis, gândind că este o 
provocare pentru noi, dar și pentru România. Am întâlnit aici oameni deosebiți pe care îi simțim alături și cu care 
am făcut o adevărată echipă — mă refer la colegii mei răniți, la echipa de coordonare a proiectului, în frunte cu 
șeful SMG, la domnii antrenori, la conducerea Clubului Sportiv sportiv al Armatei Steaua, la conducerea MApN și 
la dumneavoastră, domnule președinte Klaus Iohannis, pentru că ați pedalat pentru Invictus. Iar gestul 
dumneavoastră ne însuflețește. Am simțit din plin solidaritatea societății civile și efortul consistent al ONG-urilor 
(...) Nu în ultimul rând, ne este alături mass media militară și civilă. (...) Mulțumim tuturor celor care și-au reunit 
energiile în jurul acestui proiect inspirat și le promitem că, deși avem o echipă printre cele mai mici, și suntem la 
prima participare, vom reprezenta Armata și țara cu dăruire, așa cum am făcut și în teatrele de operații", a 
declarat Laurențiu Șerban.  
 
El a promis totodată că echipa României va face tot ce-i va sta în putință pentru ca drapelul primit de la 
președinte să fluture pe catarge la ceremoniile de premiere de la finalul jocurilor Invictus. 
Între cei prezenți la ceremonie s-au numărat secretarul de stat în MApN, Mircea Dușa, șeful statului Major 
General Nicolae Ciucă, reprezentanți ai MApN. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 O a treia țară se opune aderării României la Schengen 
Viziunea despre viitorul Uniunii Europene expusă miercuri de Jean-Claude Juncker în plenul Parlamentului 
European este cea a unui „romantic”, a declarat premierul olandez Mark Rutte, care a precizat că se opune intrării 
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României și Bulgariei în spațiul Schengen, scrie joi cotidianul britanic Express, informație transmisă și de alte 
publicații, printre care se numără The Guardian sau Financial Times, relatează Agerpres. 
Întrebat despre propunerea lui Juncker ca România și Bulgaria să fie primite în Schengen imediat, premierul 
olandez a răspuns: „Nu acum. Ne opunem. Sunt prea multe temeri privind controlul frontierelor și corupția”. 
Olanda se alătură astfel Austriei și Germaniei, care deja au semnalat că au o poziție similară. Citiți detalii aici. 
Financial Times notează, într-o analiză a discursului președintelui Comisiei Europene despre starea Uniunii, că 
acesta a prezentat o viziune foarte ambițioasă a unei integrări mult mai aprofundate și cu un grad ridicat de 
centralizare a deciziilor la Bruxelles, cu zona euro și spațiul Schengen acoperind ansamblul blocului comunitar, 
care ar avea în perspectivă și o armată europeană. Juncker a căutat variante ca să evite necesitatea schimbării 
tratatelor europene și a găsit ceea ce Financial Times numește a fi niște obscure „clauze-pasarelă” pentru a 
elimina posibilitatea statelor naționale să se opună deciziilor luate la Bruxelles, inclusiv în domenii sensibile, 
precum politicile externă, fiscală sau socială, una dintre propunerile-cheie avansate de el fiind extinderea votului 
prin majoritate calificată. 
Președintele Comisiei Europene a propus inclusiv schimbări instituționale majore, precum alegerea 
eurodeputaților pe liste europene, nu naționale, idee ce pare că nu este sprijinită nici măcar de grupul său politic 
al popularilor europeni. 
Această viziune federalistă ce merge către un fel de Statele Unite ale Europei și pe care The Guardian o consideră 
departe de realitate riscă să se lovească de opoziția celor care susțin ideea suveranității naționale și se opun 
transferului mai multor atribute naționale către instituțiile europene. 
„Juncker este un romantic”, a reacționat după discursul acestuia premierul olandez Mark Rutte. „Cred că atunci 
când cineva are viziuni trebuie să consulte un doctor”, a completat el amintind astfel de o declarație a fostului 
cancelar german Helmut Schmidt. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ONU: Reuniune de urgență a Consiliului de Securitate, vineri, după tirul de rachetă nord-coreean 
Consiliul de Securitate al ONU se va reuni de urgență vineri după un nou tir de rachetă nord-coreean, a informat 
președinția acestuia, potrivit AFP. 
Reuniunea va începe la orele 15.00 (19.00 GMT), a adăugat președinția etiopiană a Consiliului de Securitate. Un 
diplomat a precizat că aceasta se va desfășura cu ușile închise. 
Coreea de Nord a lansat, vineri dimineață, o rachetă balistică cu rază medie de acțiunea deasupra Japoniei care s-
a prăbușit în mare la est de arhipelagul nipon, a informat Comandamentul operațiunilor militare americane din 
Pacific (PACOM). 
(Sursa: Agerpres) 
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